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Høringsinnspill fra Kvam IL: 
 

Vi reagerer på mangel på ambisjoner/optimisme for positiv utvikling av elevtall. 

Alle alternativene er basert på framskrivninger med nedgang og framskriving av barnetall 

fra SSB. 

Vi finner ikke et alternativ som viser ambisjoner om vekst. 

 

Etter vår mening vil folketallet henge tett sammen med muligheter for arbeidsplasser og 

bosted. 

 

I klartekst betyr det:  

Arbeidsplasser: 

• Ambisjoner om flere arbeidsplasser i kommunen, eventuelt pendling til 

arbeidsplasser andre steder, men å være bosatt på Kvam. 

• Den siste tiden er det kjent at; 

o Tinde flytter sin produksjon/fabrikk til Vinstra. 

o Det bygges og startes nytt slakteri i Sel kommune. 

o Den tidligere sponplatefabrikken i Kvam har fått nye eiere (E.A. Smith - 

LSE Byggesystemer) og skal starte ny virksomhet. 

 

Fra LSE Byggesystemer sin nettside: 

E.A. Smith etablerer elementfabrikk i Gudbrandsdalen 

I 2022 etablerer LSE Byggesystemer produksjon av elementer og precut i det tidligere 

Forestia-anlegget på Kvam. Med tysk teknologi og norsk fagkunnskap, blir det 

aktivitet og arbeidsplasser ved den tidligere hjørnesteinsbedriften. 

 

Kvam huker av i alle bokser 

Til neste år vil fabrikken fylles med sag og sensorteknologi, jigger og kraner for å 

produsere bygningselementer og konstruksjonspakker til alt fra hytter og eneboliger, 

til større bygningsprosjekter via de store landsdekkende entreprenørene. 

– Bærekraftige lokalsamfunn er en av våre samfunnsoppdrag. Det å finne et egnet sted 

for LSEs produksjon er krevende, men Kvam huker av i alle våre bokser. Mye av 

denne typen produksjon gjøres i Baltikum og kjøres deretter tusenvis av kilometer til 

Norge, vi mener vi kan produsere konkurransedyktig kvalitet her hjemme langt mer 

miljøvennlig. Eiendommen og bygningsmassen passer formålet og det er rom for 

ekspansjon, samt at det er kort vei til E6, som gjør logistikken enklere og mer 

bærekraftig. Videre får vi muligheten til å styrke et lokalsamfunn med nye 

arbeidsplasser. Prosessen med selger Forestia og Nord-Fron kommune har vært 

meget ryddig, sier Eiendomsdirektør, Bjørn Arve Haugen. 

E.A. Smith AS er et 151 år gammelt trøndersk konsern, som eier og driver Bygger’n-

kjeden, HIBA Hus-kjeden og Smith Stål, i tillegg til LSE Byggesystemer. 

 

Boligtomter: 

• Mangel på attraktive boligtomter: 

• Vi er kjent med at flere ønsker å bosette seg i Kvam, men grunnet mangel på 

boligtomter, så velges det andre steder å bosette seg på, og ikke nødvendigvis 

andre steder i Nord-Fron kommune. 

 

 

 

https://www.lindalsmithelementer.no/e-a-smith-etablerer-elementfabrikk-i-gudbrandsdalen/
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Antall elever: 

Antall elever i framskrivningen holder seg stabilt og på et relativt høyt nivå (det samme 

nivået som i dag) 

 

Fra arbeidsgruppas rapport: 

I arbeidsgruppens rapport stå det blant annet følgende som underbygger at Kvam skole må 

bestå: 

• Side 7;  

o «Forskningen er heller ikke entydig når det kommer til om små eller store 

skoler gir best kvalitet for elevene». 

• Side 9;  

o «Det er ikke forskningsmessig belegg for å hevde at størrelsen på 

barnehager og skoler har en betydning for mobbing». 

• Side 10;  

o «Konklusjonen så langt er at innholdskvalitet, likeverdskvalitet, 

resultatkvalitet og prosesskvalitet i liten grad er avhengige av om 

institusjoner er store eller små. 

• Side 10;  

o «Vel så viktig som størrelsen på skolen er størrelsen på den enkelte klasse, 

og kvaliteten på lærerne er viktigere enn størrelsen på skolen». 

• Side 24;  

o «I kommuneplanens samfunnsdel 2017-2028 (vedtatt av kommunestyret i 

sak 45/17, 20.06.2017) under «Overordna målsettinger i planperioden» 

står det at «Kommunen skal ha levende bygder også utenfor Vinstra by, der 

fokuset blir å skape gode boområder i Kvam og Skåbu…». 

o Dette er gjentatt på side 27. 

 

Kvam skole, slik vi ser den; 

• Skolebygg er godt vedlikeholdt og det er nybygg for lærere. 

• Det er trygg skoleveg med anlagt gangveg fra Kvam bygdahus. 

• Hele 74 % av elevene trenger ikke skoleskyss. 

• Vi opplever at det er positivt med skolebytte fra 8. klasse, men ikke for yngre 

elever. 

• Avstand til Vinstra er betydelig lenger for mange elever enn de ca. 10 km som 

angitt i rapporten siden 28. 

 

For bygda Kvam: 

• Vi er enige i kommuneplanens samfunnsdel 2017-2028 (vedtatt av kommunestyret 

i sak 45/17, 20.06.2017) under «Overordna målsettinger i planperioden» står det 

at «Kommunen skal ha levende bygder også utenfor Vinstra by, der fokuset blir å 

skape gode boområder i Kvam og Skåbu. 

• Det er viktig med skole i Kvam for å oppnå økt tilflytting. 

• Det er et stort lokalt engasjement i Kvam. 

• Det er stor dugnadsvilje i Kvam. 

• Det er mange, og godt drevne, frivillige lag i Kvam. Og for disse (inkludert Kvam 

IL) er det viktig å beholde skolen med tanke på; 

o tilhørighet 

o samhold 

o særegenhet  
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Kvam IL utarbeidet i 2016 et bolystprosjekt – «Flytt til Kvam». 

Tidligere ordfører i Nord-Fron kommune, Rune Støstad, viste interesse for prosjektet, men 

det er ikke grepet fatt i hittil. 

 

Kvam IL ønsker ikke å uttale seg om alternativer som omhandler skolestrukturen i andre 

tettsteder, men vi mener det er helt uaktuelt å røre Kvam skole. 

 

 


